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ОТЧЕТ 
 

за дейността на Адвокатски съвет Бургас през 2024г. 

 

 

Уважаеми колеги, Адвокатски съвет на Адвокатска колегия Бургас 

представя на вниманието Ви отчета за дейността си през 2024г. 

По необходимост, с оглед изтичането на мандата на настоящия 

Адвокатски съвет, в отчета са посочени и обобщаващи данни, касаещи периода от 

21.02.2019г. (встъпването на АС в първия му мандат) до момента. 

 

І. Брой на вписаните в БАК адвокати, младши адвокати, 

адвокатски дружества и адвокатски съдружия 

 

Към 01.01.2024г. в АК-Бургас са вписани 671 адвокати и 7 мл.адвокати, или общо 

678 адвокати.  

Към 31.12.2024г. в АК-Бургас са вписани 680 адвокати и 10 мл.адвокати, или общо 

690 адвокати. 

От общият брой адвокати 391 са жени и 299 са мъже. 

Към 31.12.2024г. в регистъра на адвокатските дружества при АК-Бургас са вписани 

48 адвокатски дружества. 

Към 31.12.2024г. в регистъра на адвокатските съдружия при АК-Бургас са вписани 

9 адвокатски съдружия. 

Към 31.12.2024г. в регистъра на адвокатските сътрудници при АК-Бургас са 

вписани 16 адвокатски сътрудника. 

През 2024г. в АК-Бургас са вписани 23 адвокати (1 е преместен от друга колегия).  

През 2024г. са отписани 11 адвокати, от които 9 по тяхно искане (1 се е преместил 

в друга колегия) и 2 поради смърт (Михаил Тодоров Страволемов и Красимир 

Стоянов Кацарски).  

През 2024г. 4 адвоката са възобновили упражняването на адвокатска професия 

(поради изтичане на срока на майчинство).  

През 2024г. 3 адвокати са преустановили упражняването на адвокатска професия 

(2 по здравословни причини и 1 поради майчинство).  

 

ІІ. Заседания на Адвокатски съвет-Бургас 

 

През 2024г. се проведоха 37 заседания на АС-Бургас, от които 11 редовни 

и 26 извънредни. Взети бяха 500 решения. Някои от основните въпроси, които се 

наложи да решаваме и през изминалата година бяха: постъпили жалби срещу 

колеги, проблеми на служебната защита и особеното представителство, приемане, 

прехвърляне и заличаване на адвокати от и в АК- Бургас, вписвания на промени 

по партидите на адвокатите в БАК, проблемите с несъбрания членски внос, 
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разглеждане на молби по чл.36, ал.3 от ЗА за определяне на адвокатско 

възнаграждение, сигнали от колеги за възпрепятстването им при упражняване на 

адвокатската професия, допускане до изпити за адвокати и младши адвокати, 

разглеждане на искания за писване в НБПП и администриране на заявления за 

промени в ЕР на НБПП, утвърждаване на месечни списъци с дежурни адвокати, 

определяне на особени представители, обсъждане и предприемане на действия 

във връзка с осигуряването на подходящ за нуждите на АК-Бургас имот, създаване 

на Регионален център за консултиране, материалното му и документално 

обезпечаване и т.н.  

Почти на всяко от заседанията на АС присъстваше председателят на 

контролния съвет Светлана Проданова или друг член на КС. 

  

ІІІ. Дейност на Адвокатския съвет по стабилизиране на 

финансовото и документално състояние, оптимизиране на разходите и 

отчетността в АК-Бургас 

 

Уважаеми колеги,  

1. Както Ви е известно настоящият адвокатски съвет (почти в същия си 

състав) встъпи в длъжност на свое конститутивно заседание от 21.02.2019г., като 

завареното документално състояние на АК-Бургас беше трагично, а наличните 

парични средства по сметките и в касата на колегията драстично се разминаваха 

с отчетите на предходните органи на управление на колегията пред Общото 

събрание и обявените в НАП данни.  

За действителното финансово и документално състояние на Адвокатска 

колегия – Бургас, ви уведомихме подробно на предходните Общи събрания, 

поради което няма да обременяваме отчета със същата информация. Ще цитираме 

само финалният извод на доклада от извършения през 2019г. одит на АК-Бургас: 

„От направената съпоставка между установената документална 

наличност на парични средства към 21.02.2019 г. - 538 хил. лв. (сборът 

от крайните салда по група парични средства от Баланса към 31.12.2018 

г. и нетните парични изменения за периода), спрямо фактически 

установената от извлеченията по банковите сметки към 21.02.2019 г. 

сума от 174 423.67 лв. и описаните съгл. протокол наличности в брой в 

размер на 149.11 лв. се констатираха разлики в по-малко на паричните 

средства в размер на 362 083.75 лв.“ 

Това, което следва да бъде заявено отново е, че и към настоящия момент 

бившият административен секретар Т.Ненова и никой от членовете и 

ръководствата на предходните адвокатски и контролни съвети, не е посочил на 

какво се дължат констатираните от нас огромни парични липси и къде се намират 

липсващите средства.  
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Припомняме, че на основание решение №84 от 09.05.2019г. на АС-Бургас 

сме сезирали Окръжна прокуратура Бургас за констатираната от нас липса на 

средства и евентуалното ангажиране на отговорността на виновните за липсата 

лица. Сигналът е входиран в БОП на 17.05.2019г. 

 Извършената по сигнала ни проверка, приключи с мнение за образуване 

на досъдебно производство. След образуването на ДП и поради липсата на 

своевременни действия от страна на определения следовател, работата по 

производството се забави с месеци. След подадена от нас жалба, беше назначен 

втори следовател, след което първият беше отведен. По досъдебното 

производство сме представили значителен обем документи, снета е информацията 

от компютъра на бившия административен секретар, извършени са множество 

разпити, изготвена е непълна счетоводна експертиза, а назначеното ново вещо 

лице не представи заключение, като се обоснова с липсата на водена в АК-Бургас 

счетоводна отчетност съгласно изискванията на ЗСч за процесните периоди. По 

искане на наблюдаващия прокурор, от Началник сектор при ТД на НАП Бургас 

беше назначена данъчна ревизия на АК Бургас, приключила с ревизионен акт. 

Поради поредното забавяне на действията по делото и с цел намаляване на 

възможността за нерегламентирани въздействия върху разследващите органи, по 

настояване на адвокатския съвет, делото беше препратено за продължаване на 

процесуалните  действия от следовател в Национална следствена служба София. 

Досъдебното производство е образувано за това, че в периода 2008г. до 2018г. 

вкл., в гр.Бургас, в условията на продължавано престъпление, присвоил чужди 

пари в големи размери – общо 355000.00 лева, собствени на Адвокатска колегия– 

Бургас, връчени му в това му качество да ги управлява – престъпление по чл.202, 

ал.1, т.1, вр.чл.201, вр. чл.26, ал.1 от НК. Неколкократно бяха изискани и 

представяни допълнителни документи, извърши се нова счетоводна експертиза,  

множество разпити по делегация на всички членове на органите на управление на 

АК-Бургас през процесния период. С огорчение споделяме мнението си, че 

бързината, с която се извършваха процесуално-следствените действия по 

досъдебното производство е показателна за състоянието на разследващите 

служби в страната. За 22.01.2025г. след приключване на процесуалните действия 

е насрочено предявяване на събраните по делото материали. 

2. Данъчната ревизия, назначена по искане на наблюдаващия 

досъдебното производство прокурор обхвана отчетните 2017 и 2018г., като 

подробности сме изложили в отчета за дейността на адвокатския съвет през 2022г. 

Ревизията приключи с издаването на ревизионен акт, с който в тежест на 

Колегията са вменени допълнителни задължения, както следва: ДДТ (данък върху 

доходите от трудови и приравнени на тях правоотношения) – 20,42 лева и лихви- 

9,38 лева, КД (корпоративен данък) – 845,86 лева и лихви – 362,91 лева.  

В ревизионния доклад и в ревизионния акт е констатирано, че е налице 

несъответствие на установените при ревизията данни за реално налични парични 
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средства по банкови сметки на АК Бургас и тези, обявени от ДЗЛ в ГФО, а именно: 

- за 2016г. обявени 454000,00 лева в каса, по сметка – 0,00 лева;  

- за 2017г. обявени 0,00 лева в каса, по сметка – 502000,00 лева; 

- за 2018г. обявени 0,00 лева в каса, по сметка – 530000,00 лева. 

Както многократно сме ви запознавали с информация за паричните наличности 

към 31.12.2018г., реално заварените от предходните адвокатски съвети парични 

наличности общо в евро и лева са в размер на 174423,74 лева. 

В хода на ревизията е извършена и оперативна проверка на касовата 

наличност към 27.09.2017 г. за коректност на данните, посочени в ГФО, при която 

е установена касова наличност в размер на 2 390.00 лева, при обявени в ГФО 

по разплащателната сметка в лева – 400 654.78 лева и по разплащателната 

сметка във валута – 103 263.16 лева. При проверката се установява, че реално 

към 27.09.2017 г. по разплащателната сметка на АК в Банка ДСК са налични 67 

342.06 лева, по разплащателната сметка в „Юробанк България“ АД – 6 743.95 лева, 

по депозитна сметка в „БАКБ“ АД – 103263,16 лева, и в каса – 2390 лева, или 

общата сума на наличните пари по банкови сметки и в каса е 177349,17 лева, т.е. 

налице е несъответствие в размер на 326568.77 лева към посочената дата.  

Констатираното от ревизиращия екип несъответствие за 2016г. е в размер 

на 279508,41 лева. 

Видно от ревизионния доклад, към 31.12.2018г. съгласно данни от 

подаваните от АК-Бургас ГФО (данни от счет.баланс), наличността по банкови 

сметки е 530000,00 лева. Реално наличните по сметка на колегията суми (по данни 

от обслужващите банки) обаче са:  

- Депозитна сметка в Българо-Американска кредитна банка АД  с 

наличност към 01.01.2019г.– 54503.87 евро (106600.30 лева); 

- Разплащателна сметка в Юробанк България АД с наличност към  

01.01.2019г. – 6569.95 лева;  

- Разплащателна сметка в Банка ДСК ЕАД с наличност към 01.01.2019г. – 

61241.49 лева.   

Или общо 174423,17 лева, т.е. налице е несъответствие в размер на 

355588,26 лева! 

3. От встъпването на настоящия адвокатски съвет в длъжност се 

създадоха и се поддържат стриктно за нуждите на Адвокатския съвет: регистър 

входяща и регистър изходяща кореспонденция, заповеден регистър, регистър 

дисциплинарни преписки, регистър сигнали, молби и др., регистър на исканията, 

касова книга. С цел препятстване на възможни злоупотреби и осъществяване на 

ежедневен контрол на постъпващите в брой парични средства, със заповед на 

председателя на АС № 26/12.06.2019 г. е определен максимален размер на 

касовата наличност в края на работния ден от 50 лева., а със заповед № 

134/09.11.2021 г. размерът на касовата наличност е повишен на 100 лева. 

Средствата над тази сума се внасят ежедневно по разплащателната сметка на 

колегията. Касовата книга се подписва ежедневно от председателя на АС. 
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Със свое решение АС-Бургас прие Процедура по разглеждане на 

заявления за достъп до обществена информация. 

С Решение №203/28.05.2020 г. АС-Бургас прие Процедура по 

администриране на дисциплинарни преписки в АС-Бургас. Въведе се пълна 

картотека на образуваните в АК-Бургас дисциплинарни дела, като за нуждите на 

Дисциплинарния съд се създадоха и се поддържат: регистър входяща 

кореспонденция на ДС, регистър изходяща кореспонденция на ДС, регистър 

дисциплинарни дела, азбучник на ДС, срочна книга на ДС, архивна книга 

„дисциплинарни дела“. 

4. Припомняме, че при встъпването на настоящия АС в длъжност, 

констатирахме липсата на значителен брой досиета на действащи и отписани 

адвокати.  

5. Констатирахме и почти пълна липса на документи за периода, през 

който осигуряването на адвокатите се извършваше чрез адвокатската колегия, 

което ще се отрази неблагоприятно върху значителен брой от членовете на 

колегията, при снабдяването им с удостоверение за осигурителен стаж УП-3.  

6. Считано от 01.05.2021г., вписването в единния регистър на адвокатите 

(ЕРА), се извършва по реда на новата Наредба №3 за реда за водене, съхраняване 

и достъп до регистрите на адвокатските колегии и единните адвокатски регистри, 

приета с решение №3042/20.11.2020г. на Висшия адвокатски съвет. Наредбата 

предвиди изцяло нов ред за водене, съхраняване и достъп на различни нива до 

регистрите. В хода на работа с ЕРА констатирахме значителни непълноти и 

технически несъвършенства, част от които бяха отстранени, а към настоящия 

момент се извършва анализ и оценка на ЕРА с цел установяване на нужните 

промени в Наредба №3 и програмния продукт. 

7. С оглед привеждане на счетоводството на адвокатската колегия в 

съответствие с изискванията на Закона за счетоводството и счетоводните 

стандарти и стриктното спазване на счетоводната дисциплина, е сключен договор 

за счетоводно обслужване с една от водещите счетоводни фирми в региона. 

Счетоводната документация на АК-Бургас се съхранява от обслужващата фирма и 

в офиса на колегията, като може във всеки един момент да бъде проверена и 

анализирана.  

8. И през изминалата година част от усилията ни бяха насочени към 

намаляване и оптимизиране на разходите за външни услуги, ползвани за нуждите 

на адвокатската колегия. Всички разходи на колегията са документирани с 

надлежни разходооправдателни документи.  

- Продължихме въведената от АС традиция за обезпечаване на дейността 

на колегията с договор за изготвяне на оценка на риска и оценка на факторите на 

работната среда и изготвяне на необходимата документация, съгласно 

изискванията на ЗЗБУТ, Наредба №5 от 11.05.1999г. за реда, начина и 

периодичността на извършване на оценка на риска и Наредба №7 от 23.09.1999г. 

за минималните изисквания за здравословни и безопасни условия на труд на 
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работните места и при използване на работното оборудване. Съгласно условията 

на договора и спецификацията към него са извършени измервания на параметрите 

на работната среда и работния процес, изготвена е оценка на риска, извършено е 

обучение на служителите и са проведени периодични медицински прегледи, 

осъвременени са всички заповеди и инструкции за безопасна работа, изготвена е 

и оценка на риска за нов биологичен агент Коронавирус SARS-COV-2. 

- Подписан е нов индивидуален договор за покупко-продажба на активна 

електрическа енергия с „ЕВН България Електроснабдяване“ ЕАД, при възможно 

най-изгодна с оглед размера на потреблението ни цена на електрическата 

енергия. 

- С цел опазване имуществото на колегията подновихме договора за 

застраховка, покриваща пакет от рискове, както и договора за охрана на офиса на 

колегията. 

- С цел намаляване на значителното повишените през последните години 

банкови такси, договорихме с обслужващата разплащателната ни сметка „Банка 

ДСК“ ЕАД индивидуални преференциални условия за обслужване на сметката ни 

през 2024г. С цел намаляване на разходите ни за банкови такси, въведохме 

активно интернет банкиране по разплащателната сметка в „Банка ДСК“ ЕАД, като 

платежните нареждания се подписват и подават онлайн. Индивидуални 

преференциални условия за обслужване на разплащателната ни сметката сметка 

в „Банка ДСК“, договорихме и за настоящата 2025г. 

- С оглед въведените значителни банкови такси за обслужване на влогове 

над 200 000 лева, както и съобразявайки размера на държавната защита на 

влоговете (до 200 000 лева), прехвърлихме суми от разплащателната сметка в 

„БДСК“ ЕАД в „Юробанк България“ АД („Пощенска банка“ АД). Впоследствие по 

решение на АС превалутирахме левовата наличност на АК-Бургас в „Юробанк 

България“ АД, като сметката се преобразува във валутна с крайно салдо към 

31.12.2024 г. от 100 046.46 Евро. 

9. Застраховки „Професионална отговорност”. Както своевременно ви 

уведомихме, и през 2024г. Висшият адвокатски съвет сключи за своя сметка 

договор за застраховка по риска „Професионална отговорност” за всички адвокати 

в страната със „ЗЕАД Булстрад ВИГ” ЕАД. За условията на застраховката, сроковете 

и начинът за присъединяване към нея, ви информирахме своевременно.  

С писмо изх.№56/15.01.2024г. Висшият адвокатски съвет ни информира, 

че на 11.01.2024г. е сключил договор за застраховка „Професионална 

отговорност“ за 2024 г. със „ЗЕАД   БУЛСТРАД   ВИЕНА ИНШУРЪНС  ГРУП““  ЕАД. 

Условията, сроковете и начинът за присъединяване към застраховката са 

оповестени в сайта на АК Бургас. Срокът за присъединяване на желаещите да се 

ползват от застраховката адвокати беше 26.02.2024г., като след изтичането му с 

допълнителни анекси бяха добавяни към списъка със застраховани нови колеги. 

Към момента на изготвяне на настоящия отчет, сме уведомени с писмо 
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№30/13.01.2025г. от Висшия адвокатски съвет, че е подписан нов договор със 

„ЗЕАД   БУЛСТРАД   ВИЕНА ИНШУРЪНС  ГРУП““  ЕАД със срок на застраховката от 

23.01.2025г. до 22.01.2026г., при застрахователен лимит от 20000 лева за едно 

събитие и в агрегат, до която сума застраховката е безплатна за колегите, с 

възможности за повишаване на лимитите след допълнително заплащане от всеки 

адвокат. Срокът за присъединяване към застрахователната полица е 26.02.2025г. 

Подробности, както и образец на заявлението за присъединяване са изпратени на 

всички членове на колегията на обявените от тях в ЕРА електронни адреси. 

10. С цел обезпечаване на канцеларията на АК-Бургас с нужният софтуер 

за воденето и отчитането на членския внос и извършването на справки относно 

актуалното състояние по партидата на всеки от вписаните в АК-Бургас адвокати, 

възложихме изработване и внедряване на система за автоматизиране на 

дейността, свързана със следене и отчитане на членския внос в АК-Бургас. 

Готовият програмен продукт е инсталирана върху компютрите в АК и след 

успешното преминаване на пробния му период, се ползва активно в ежедневната 

дейност на служителите.  

11. На 27.01.2023г. Адвокатски съвет Бургас подписа договор с „Евро 

Импекс Бургас“ ЕООД, притежаващо регистрационен документ за транспортиране 

и действия с отпадъци с предмет транспортиране на разделно събрани хартиени 

отпадъци с неопасен характер с код – 20 01 01 (архив), на вписаните в АК Бургас 

адвокати и адвокатски дружества/съдружия. Задължение на изпълнителя е срещу 

заплащане от 30 лв. без ДДС, да вземе със собствен транспорт от посочено от 

адвоката-заявител място, генерираните от него хартиени отпадъци-архив и ги 

транспортира и обработи впоследствие съгласно законовите изисквания за такъв 

вид отпадък. На 27.01.2024г. подписахме анекс към договора за удължаване на 

срока му с една година при същите условия и запазване на уговорената 

първоначална цена за услугата. Целта ни е да улесним колегите при унищожаване 

на делата им след изтичане на предвидения в Закона за адвокатурата 5-годишен 

срок за съхраняването им. 

12. На предходното ОС ви уведомихме, че след решение на адвокатския 

съвет, беше сключен договор с адвокат и историк Георги Туртуриков, за 

написването на „История на адвокатурата в Бургас и региона“. 

Необходимата за заплащане на възложеното изследване сума от 11000 лева беше 

отпусната на Адвокатска колегия Бургас от Висшия адвокатски съвет. На 

14.01.2025г. готовата за печат книга е предадена от автора, като се извършва 

подбор на оферти от издателства за нейното отпечатване След отпечатването на 

книгата, екземпляр от нея ще бъде предоставен на всеки член на АК Бургас. 

13. В началото на мандата на настоящия адвокатски съвет беше създаден 

и въведен в експлоатация нов сайт на Адвокатска колегия-Бургас, съвместим със 

сайта на Висшия адвокатски съвет. Изработването на сайта е заплатено изцяло от 

Висшия адвокатски съвет. Допълнително към сайта беше изградена и интегрирана 
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закрита секция, достъпна за ползване от членовете на колегията, в която се качват 

материали и съобщения за конфиденциално ползване. 

14. През изминалата година адвокатският съвет разгледа и всички 

постъпили сигнали от членове на колегията за неуредици в дейността на 

съдилищата и административни органи и учреждения, създаващи затруднения за 

нормалното упражняване на адвокатската дейност и оказа съдействие в случаите, 

когато това беше възможно. 

 

  ІV. Обучения и повишаване на квалификацията на вписаните в 

АК – Бургас адвокати                                                          

 

През 2024г. се проведоха следните обучения и дейности за повишаване 

на квалификацията на членовете на колегията: 

1. 12-13.01.2024г. „Практически въпроси по прилагане на ЗКИР и ЗУТ. 

Административноправен статут на недвижимите имоти в границите на 

урбанизираните територии и значението му за разпореждането, ползването и 

застрояването им Презумпция за достоверност на данните в кадастралната карта. 

Спор за материално право по чл. 54, ал. 2 ЗКИР. Основно и конкретно 

предназначение на поземлените имоти в границите на урбанизираните територии 

по Закона за устройство на територията. Значение на административноправните 

режими за застрояване на поземлените имоти в границите на урбанизираните 

територии“, адвокат Валентина Бакалова; 

2. 07-08.07.2023г. „Практически въпроси по прилагане на ЗКИР и ЗУТ. – 

втора част. Административни и вещноправни предпоставки за застрояване на 

поземлените имоти. Административноправен статут на сградите и 

самостоятелните обекти в тях значението му за разпореждането и ползването им. 

Строителство въз основа на учредено право на строеж и въз основа на сервитут. 

Административноправна защита на правото на собственост по Закона за 

устройство на територията. Видове строежи. Незаконно строителство. Защита 

срещу заповеди за спиране на строителството, забрана за ползването и 

премахване на негодни и незаконни строежи.“, адвокат Валентина Бакалова. 

Специализираният курс засяга в дълбочина материята на вещното право, 

проследява взаимовръзките между отделните теми и предлага качествено и на 

високо ниво обучение за практикуващите адвокати. През 2023г. се проведоха два 

курса от специализираното обучение, а останалите два се проведоха през 

изминалата 2024г. Специализираният  курс по вещно право обхвана 96 

академични часа, като бяха изчерпани всички, включени в него теми. 

Констатацията ни от проведените до момента обучения е, че се радват на 

значителна посещаемост, като мнението на колегите за лекторите, начина на 

поднасяне на материята и най-вече приложимостта му в ежедневната адвокатска 

практика е положително. 
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3. През 2024г. се проведе изключително мащабно обучение по медиация 

за юристи и адвокати, разделени в четири групи, като общо 107 адвоката от АК 

Бургас преминаха обучението. Успешно завършилите обучението адвокати 

получиха сертификат, с който да бъдат вписани в Единния регистър на 

медиаторите към Министерството на правосъдието.  

Наред с това, всички проведени от Центъра за обучение на адвокати 

онлайн семинари и обучения, бяха достъпни за членовете на колегията, като в тях 

се включиха значителен брой адвокати. 

4. Както ви уведомихме през изминалата година, Адвокатски съвет- 

Бургас и Центъра за обучение на адвокати договориха провеждането на 

продължаващо обучение по „Право на информационни технологии“ към Център за 

обучение на адвокати – Кръстю Цончев. Обучението обхваща три учебни модула, 

всеки с продължителност от по два дни, с изключително наситена програма. 

Считаме, че това специализирано обучение ще допринесе за усвояването на 

специални знания и умения от колегите адвокати и по този начин ще повиши 

нивото на разбиране за специфичната природа на електронните доказателства. 

Адвокатите преминали обучението ще имат възможност да получат 

диплома за СДК при ВВМУ „Н.Й. Вапцаров“ при явяване и успешна защита на 

дипломна работа. 

Първият учебен модул е насрочен за 17 и 18.01.2025г., като до момента 

записалите се за участие колеги са 94. 

Наред с удовлетворението на адвокатския съвет, че е осигурил на 

колегите полезно за повишаване на квалификацията им обучение, за нас 

съществува и отговорността за финансовото обезпечаване на нормалното 

провеждане на обучението. С оглед продължителността му от два дни на курс и 

значителният брой на участниците в него, е необходимо осигуряването на зали 

със значителен капацитет и на значителна стойност. Наемът на такава зала за 

един курс е 1600 лева, поради което постоянно полагаме усилия за намиране на 

подходящи помещения за провеждане на обучението при облекчени финансови 

условия. 

5. Във връзка с желанието на адвокатския съвет да продължи 

програмното обезпечаване на членовете на адвокатската колегия с една от най-

ползваните бази данни с нормативни документи и съдебна практика, подписахме 

нов едногодишен договор с „Апис Европа“ АД за 300 броя лицензи за ползване на 

онлайн (уеб) версиите на модули „АПИС Право“, „АПИС Процедури“, „АПИС 

Практика“, „АПИС Европраво“ и „Апис Регистър+“. Независимо от увеличените 

цени на стоките и услугите през изминалата 2024 година, след разговори с 

представителите на „Апис Европа“ АД, договорихме през настоящата 2025г. 

запазване на цената от 2024г. 

6. И през 2023г. продължи ползването от всички желаещи адвокати на 

програмния продукт „Лакорда“, заплатен със средства на Висшият адвокатски 
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съвет, като паролите могат да се получат от регионалния отговорник за АК-Бургас 

Маруся Димова.  

7. На разположение на адвокатите от колегията е и библиотеката в 

канцеларията на БАК, съдържаща голям брой библиографски единици на правна 

тематика. 

 

V. Отчет за дейността на АС-Бургас за обезпечаване на нуждите 

на АК-Бургас с подходящ имот.     

                                                     

Както ви е известно провелото се на 28.01.2023г. Общо събрание на 

адвокатите от БАК, отчитайки важността на проблема с битовото обезпечаване на 

АК Бургас, ни гласува доверие и даде мандат на настоящия състав на адвокатския 

съвет да проучи, подбере и закупи подходящ с оглед нуждите на АК Бургас 

недвижим имот. В решението бяха определени параметрите на имота като площ и 

цена. Съгласно решението, заплащането на имота може да бъде извършено със 

собствени средства на АК Бургас и заем от Висшия адвокатски съвет и/или банка 

или друга финансова институция. С оглед подготовка на условията за изпълнение 

на решението на Общото събрание и с цел своевременно предвиждане на такъв 

заем в бюджета на Висшия адвокатски съвет за 2024г., отправихме до ВАдвС 

аргументирано искане за отпускане на безлихвен кредит на АК Бургас в размер до 

300000 лева, със срок на погасяване 10 години. С решение №1070 от 14.12.2023г. 

уважи изцяло искането ни, като се прие кредитът да бъде предоставен при 

представянето на сключен предварителен договор за покупка на недвижим имот 

за нуждите на АК Бургас. През изминалата година адвокатският съвет положи 

значителни усилия за намиране на подходящ за нуждите на колегията недвижим 

имот, съобразно поставените от Общото събрание параметри. Поради 

спецификата на пазара и ограниченото предлагане на подходящи имоти, АС 

насочи усилията си в друга посока. Ще спестим подробностите по конкретните ни 

подготвителни действията, но същите се официализираха с подадено на 

12.11.2024г. писмо до кмета на гр.Бургас г-н Димитър Николов с обосновано и 

аргументирано искане за безвъзмездно учредяване на право на строеж върху имот 

ЧОС на Адвокатска колегия-Бургас. С искането си представихме и писма за 

подкрепа от председателя на Националното бюро за правна помощ Наталия 

Илиева, от председателя на ЦС на Съюза на юристите в България Владислав 

Славов, от председателя на Висшия адвокатски съвет Йвайло Дерменджиев, от 

председателя на АС на АК Пловдив Георги Баев и от председателя на АС на АК 

София Стефан Марчев. В резултат на горното, г-н Николов внесе на 18.11.2024г. 

в Общински съвет – Бургас докладна записка изцяло подкрепяща искането ни, с 

проекторешение за учредяване в полза на Адвокатска колегия гр.Бургас на 

безвъзмездно и безсрочно право на строеж върху имот ЧОС за изграждане на 

сграда за обществено обслужване – Дом на адвоката. Докладната записка беше 

разгледана от ресорните комисии в Община Бургас, на които присъства 
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председателят на АС и защити искането, преди подлагането му на гласуване от 

Общински съвет Бургас. Докладната записка беше включена за разглеждане на 

шестнадесетата сесия на ОС-Бургас. Значителен брой колеги бяха пред залата на 

Общинския съвет в деня на заседанието за да изразят подкрепата си, а членовете 

на адвокатския съвет присъстваха на заседанието на ОбС. На провелата се на 

26.11.2024г. сесия на Общински съвет-Бургас, с пълно единодушие от 

присъстващите на заседанието общински съветници, беше подкрепена докладната 

записка на кмета на община Бургас г-н Димитър Николов за учредяване на 

безвъзмездно право на строеж върху имот ЧОС в полза на Адвокатска колегия – 

Бургас за изграждане на „Дом на адвоката“.  

Използвам възможността да благодаря на всички колеги, които 

допринесоха за реализиране на идеята на Адвокатския съвет и бяха съпричастни 

с нея! 

Датата 26.11.2024г. ще остане паметна в историята на Адвокатска 

колегия - Бургас! 

Идейният проект на сградата, с умиление наречена от нас "Дом на 

адвоката" е изработен по възлагане от адвокатския съвет. Сградата е предвидена 

с един сутеренен етаж и три надземни етажа, застроена площ 136,47 кв.м и 

разгъната застроена площ 569,32 кв.м. Предвидени са помещения за библиотека, 

сървър, архив, работни помещения и кабинети за осъществяване на правна помощ, 

зали за обучения на втори и трети етаж, заседателни зали за адвокатския съвет и 

дисциплинарния съд и т.н. Местонахождението на имота е зад Военна болница, на 

ул.“Шар Планина“. Считам, че в проекта сме предвидили всичко необходимо за 

задоволяване на нуждите на Колегията години напред, като с успешната 

реализация на строителството, ще решим окончателно дългогодишния проблем с 

битовото устройване на АК-Бургас. Сигурен съм, че ще съумеем да изградим и най-

вече изпълним със смисъл, дух и съдържание бъдещият "Дом на адвоката"!  

Съответно с писмо от 09.12.2024г., адвокатският съвет поиска от Висшия 

адвокатски съвет да измени решението си под №1070 от 14.12.2023г., като 

промени целта на отпуснатия на АК-Бургас кредит вместо за закупуване на 

недвижим имот, за строителството на сграда – „Дом на адвоката“. Искането ни 

беше разгледано в провелото се на 12.12.2024г. заседание на ВАдС, като с 

решение № 1515 Висшият адвокатски съвет промени целта на отпуснатия на АК-

Бургас безлихвен заем с Решение № 1070/14.12.2023г., която вместо за закупуване 

на сграда, да бъде за построяване на сграда, съобразно учреденото право на 

строеж от община Бургас на Адвокатска колегия – Бургас, след влизане в сила на 

решението и сключване на договор за учредяване на право на строеж. 

На 16.12.2024г. кметът на Община Бургас г-н Димитър Николов издаде 

заповед за учредяване в полза на Адвокатска колегия-Бургас на базвъзмездно и 

безсрочно право на строеж върху имот ЧОС, съобразно влязлото в сила решение 

на Общински съвет-Бургас. На 15.01.2025г. председателят на Адвокатски съвет-
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Бургас и кметът на Община Бургас подписаха договор за учредяване на правото 

на строеж. 

Предстои изготвянето на работен проект по всички части, избиране на 

изпълнители и започване на строителния процес. Убедени сме, че към 

предстоящото строителство и съпътстващите го значителни по обем дейности и 

разходи, следва да се подходи изключително отговорно и прозрачно, което от своя 

страна изисква добре обмислени и широко подкрепени решения, които следва да 

се вземат от предстоящото Общо събрание на Адвокатска колегия-Бургас.  

 

VІ. Жалби, сигнали и дисциплинарна дейност 

 

- През 2024г. постъпиха 18 жалби/сигнали срещу членове на БАК (при 53 жалби за 

2023г.). През 2024г. са разгледани и 3 жалби/сигнали срещу членове на БАК, 

постъпили през 2023г.; 

- Към настоящия момент от Висшият адвокатски съвет е потвърдено 1 брой 

решение на адвокатския съвет по жалби срещу адвокати и не е отменено нито едно 

решение; 

- През 2024г. са разгледани 62 дисциплинарни преписки срещу членове на АК-

Бургас (при 59 за 2023г.), от които 41 за неплатен членски внос и 21 други. В 

резултат на това адвокатският съвет е приел 10 решения за образуване на 

дисциплинарно производство за неплатен членски внос и 1 решения за образуване 

на дисциплинарно производство за други дисциплинарни нарушения; 

- През 2024г. са внесени 8 дисциплинарни обвинения, по които са образувани 

дисциплинарни дела. По 1 решение на АС от 2024г. е внесено дисциплинарно 

обвинение в Дисциплинарния съд и предстои образуване на дисциплинарно дело.  

 

VІІ. Отчет за касовото изпълнение на бюджета за финансовата 

2024г.  към 31.12.2024 година 

 

Подробна информация за изпълнението на бюджета на АК-Бургас за 

2024г. се съдържа във финансовия отчет на Адвокатски съвет-Бургас. 

Основните показатели по изпълнението на приходната и разходна част 

на бюджета са следните: 

 

БЮДЖЕТ ЗА ФИНАНСОВАТА 2024 ГОДИНА КЪМ 31.12.2024 

      

№ Наименование 
Сума 
(лв) 

 ОТЧЕТ 
Сума (лв) 

ПРОЦЕНТ 
ИЗПЪЛНЕНИЕ 

 РАЗЛИКА 
Сума (лв) 

  РАЗДЕЛ А. ПРИХОДНА ЧАСТ         

  І. ПРИХОДИ ОТ ДЕЙНОСТТА         

1 Членски внос САК - при 678 адв. 81360 76606.00 94.16% 4754.00 

2 Членски внос за предх.период 3780 2780.00 73.54% 1000.00 
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3 Встъпителен членски внос 15000 49000.00 326.67% -34000.00 

4 Приходи по ЗПП 70180 122848.00 175.05% -52668.00 

5 10% от събрания чл.внос, съгл.решение на ВАС 14000 16132.60 115.23% -2132.60 

6 За предоставени кочани с "договори" 3000 2949.00 98.30% 51.00 

7 Лихви по депозитни сметки 30 806.88 2689.60% -776.88 

8 
Възстановени разноски по дисциплинарни и съдебни 
производства 

200 10.00 5.00% 190.00 

9 Други приходи 100 42322.91 42322.91% -42222.91 

  ОБЩО ПРИХОДИ ОТ ДЕЙНОСТТА: 187650 313455.39 167.04% -125805.39 

            

  РАЗДЕЛ Б. РАЗХОДНА ЧАСТ         

  ІІ. РАЗХОДИ ЗА ДЕЙНОСТТА         

1 Възнаграждения по трудови договори 46000 44013.34 95.68% 1986.66 

2 
Социални и здравни осигуровки по трудови договори за 
сметка на работодателя 

10000 8302.02 83.02% 1697.98 

3 Възнаграждения по граждански договори 8000 8578.32 107.23% -578.32 

4 Консумативни разходи 8000 4447.48 55.59% 3552.52 

5 
Разходи за участие в годишно общо събрание, мероприятия 
организирани от ВАдС и др. 

12000 11186.01 93.22% 813.99 

6 
Разходи във връзка с организиране и провеждане на общо 
събрание, форуми, тържества и други мероприятия 

13000 5864.15 45.11% 7135.85 

7 
Квалификационна дейност - организиране и провеждане на 
семинари 

12000 5002.00 41.68% 6998.00 

8 Абонамент АПИС 8850 8849.00 99.99% 1.00 

9 Разходи за администриране на правната помощ 30000 23152.13 77.17% 6847.87 

10 Дарения и социални помощи 9000 7000.00 77.78% 2000.00 

11 Ремонтни дейности 3000 30.00 1.00% 2970.00 

12 Разходи за закупуване на стикери за адвокатски карти 800 700.00 87.50% 100.00 

13 Банкови и финансови такси 2000 1149.90 57.50% 850.10 

14 Разноски по дисциплинарни и съдебни производства 2000 87.00 4.35% 1913.00 

15 Разходи за корпоративен данък 2000 0.00 0.00% 2000.00 

16 За печат и доставка на кочани с "договори" 3000 2400.00 80.00% 600.00 

17 Представителни разходи 4000 0.00 0.00% 4000.00 

18 
Други разходи (обн.в ДВ, публикации в медиите, 
непредвидени разходи) 

8000 42464.10 530.80% -34464.10 

            

  ОБЩО РАЗХОДИ ОТ ДЕЙНОСТТА: 181650 173225.45 95.36% 8424.55 

            

  ІІІ. РАЗХОДИ ЗА ПРИДОБИВАНЕ НА АКТИВИ         

1 
За закупуване на материални активи, оборудване и 
литература 

6000 16041.48 267.36% -10041.48 

  ОБЩО РАЗХОДИ ЗА ПРИДОБИВАНЕ НА АКТИВИ: 6000 16041.48 267.36% -10041.48 

            

  ОБЩО РАЗХОДИ ЗА ГОДИНАТА: 187650 189266.93 100.86% -1616.93 
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1. По отношение на приходната част на бюджета: 

 

При анализ на приходната част на отчета е видно, че е налице 

неизпълнение на приходната част на бюджета по перо членски внос – 94.16% (при 

87.04% за 2019г., 92.16% за 2020г., 94.31% за 2021г., 95.91% за 2022г. и 93.62% 

за 2023г.), като неизпълнението в цифрово изражение е в размер 4754 лева (при 

10890 лева за 2019г., 6539.06 лева за 2020г., 4720 лева за 2021г. и 3340 лева за 

2022г. и 5200 лева за 2023г.). С оглед коректност следва да посочим, че към датата 

на изготвяне на настоящия отчет (14.01.2025г.), от дължимия за 2024г. членски 

внос в размер на 4754 лева, е внесена сумата 1270 лева, т.е. несъбраният членски 

внос за 2023г. е в размер на 3484 лева. АС положи значителни усилия за събиране 

на дължимия членски внос, което е видно и от посочените цифри. Изпълнението 

на бюджета в частта за приходите от членски внос за предходен период е 73,54%, 

като неизпълнението е в размер на 1000 лева. Действията по администриране на 

задълженията по чл.49, ал.1 от Закона за адвокатурата са ежедневни и 

независимо, че отнемат значителен ресурс (човешки, времеви, финансов и 

емоционален), дадоха значителни резултати и през отчетната година.  

Събраният членски внос за Висшия адвокатски съвет през 2024 година е 

в размер на 161326 лв., от които 153267 лв. дължими за 2024г., 7699 лв. за 2023г., 

240 лв. за 2022г. и 120 лв. за 2021г. Получените 10 % от събрания членски внос 

за ВАдС са в размер на 16132,60 лв. 

Неизпълнение е налице по перо „Възстановени разноски по 

дисциплинарни и съдебни производства“, като при предвиден приход от 200 лева 

са изпълнени 10 лева. Анализирайки това неизпълнение, следва да отбележим 

реално извършените през 2024г. разходи по перо „Разноски по дисциплинарни и 

съдебни производства“ в размер на 87 лева, както и обстоятелството, че съдебните 

производства (по които са основните разходи) все още не са приключили 

окончателно, поради което и не са присъдени/събрани съответните разноски в 

полза на БАК. 

Налице е значително преизпълнение по перо „Встъпителен членски внос“ 

от 326.67%, като в цифрово отношение преизпълнението е 34000 лева. 

Налице е значително преизпълнение и по перо „Приходи от НБПП“ за 

администрирането на правната помощ. От предвидените в бюджета 70180 лева, 

са постъпили 122848.00 лева или изпълнението е 175.05%, като 

преизпълнението е в размер на 52668.00 лева. В отчетената сума са включени 

преведените от НБПП суми през 2024г., от които за 4-то тримесечие на 2023г. 

45910лв., за 1-во тримесечие на 2024г. 31672, за 2-ро тримесечие на 2024г. 

21672лв., за 3-то тримесечие на 2024 г. 26406 лв. Сумата, дължима за 4-то 

тримесечие на 2024г. е в размер 54962 лева и към момента на изготвяне на отчета 

не е преведена поради значителното забавяне в обработването на отчетите и 
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изплащането на адвокатските възнаграждения от страна на НБПП. Независимо от 

това, сумата ще бъде получена в началото на календарната 2025г. 

В перо „Други приходи“ при заложени 100 лева са постъпили 42322,91 

лева, които са формирани от:  

- Погрешно внесена и впоследствие възстановена такса -100.00 лв. 

- сума от продажба на книгата на адв.Ани Матеева – 90.00 лв. 

- събрани такси за обучение по медиация – 33320.00 лв. 

- събрани суми за организирана от БАК екскурзия – 8280.00 лв. 

- такси за адвокатски карти – 360.00 лв. 

- куриер адвокатски карти – 172.91 лв. 

 

Като цяло изпълнението на приходната част на бюджет 2024г. е 

в размер на 167,04% (при 147,08% за 2023г. и 118,74% за 2022г.), като 

цифровото изражение на преизпълнението е 125805.39 лева (при 

81327.89 лева за 2023г. и 28482,64 лева за 2022г.).  

 

2. По отношение на разходната част на бюджета: 

 

Изпълнението на разходната част на бюджет 2024г. е в размер 

на 100,86%, като цифровото изражение на превишението от 0.86% е 

1616,93 лева. 

Подробности за разходната част на Бюджет 2024г. са дадени в Годишния 

финансов отчет на Адвокатски съвет-Бургас, който е неразделна част от 

настоящия отчет за дейността ни.  

Превишение на разходите е налично по р.ІІІ „Разходи за придобиване на 

активи“, т.1 „За закупуване на материални активи, оборудване и литература“ се 

дължи на непредвидени при одобряването на бюджета разходи за изготвяне на 

идейния проект за сграда „Дом на адвоката“ и за закупуване на компютърна 

конфигурация за нуждите на новооткрития Регионалния център за консултиране. 

Всеки разход на колегията се одобрява на заседание на АС-Бургас, а 

платежните нареждания се подписват единствено от председателя на АС-Бургас 

(като за суми над 1000 лева се полага задължителен втори подпис от зам.-

председателя или секретаря на АС), или в негово отсъствие на заместник-

председателя на АС-Бургас. Разходите почти на 100% се извършват по банков път, 

като по този начин се осъществява контрол върху разходването на средства и 

дългосрочното им документиране, доколкото информация за плащанията се пази 

и в информационните масиви на банката, обслужваща разплащателната сметка на 

АК-Бургас. 

В резултат на оптимизирането на разходите, предприетите действия по 

събиране на задължения към адвокатската колегия и умерено рестриктивната 

разходна политика, независимо от значителното повишение на разходите за 
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консумативи и услуги и през изминалата финансова година е налице значително 

нарастване на паричната наличност на АК-Бургас.  

В тази връзка представям на вниманието ви следната статистика: 

 

Наличните парични средства на АК-Бургас към 01.01.2024 г. са както следва: 

- Каса на АК-Бургас – 251.25 лева. 

- Депозитна сметка в „Българо-Американска кредитна банка“ АД – 55006.98 евро 

(107584,30 лева); 

- Депозитна сметка в „Юробанк България“ АД – 100046,46 евро (195673,87 

лева);  

- Разплащателна сметка в „Банка ДСК“ ЕАД – 278321.27 лева.  

 

Общият размер на паричните средства на Адвокатска колегия-Бургас 

към 01.01.2024г. е в размер на 278572,52 лева и 155053,44 евро 

(303258,17 лева), или 581830,69 лева. В тази сума към 01.01.2024г. са 

включени 7674 лева, които са преведени на ВАдС за дължим за 2024г. 

членски внос и 5500 лв., представляващи целево отпусната от ВАдС 

помощ за заплащане изработването на „История на адвокатурата в 

Бургас и региона“, или собствените парични средства на АК-Бургас към 

01.01.2024г. са в размер 568656,69 лева. 

 

Наличните парични средства на АК-Бургас към 31.12.2024 г. са както следва: 

- Каса на АК-Бургас – 97.77 лева. 

- Депозитна сметка в Българо-Американска кредитна банка АД – 55419.53 евро 

(108391.18 лева; 

- Депозитна сметка в Юробанк България АД – 100046,46 евро (195673,87 лева); 

- Разплащателна сметка в Банка ДСК ЕАД – 404521.83 лева.  

 

Общият размер на паричните средства на Адвокатска колегия-Бургас 

към 31.12.2024г. е в размер на 404619,60 лева и 155465,99 евро 

(304065,05 лева), или общо 708684,65 лева.  

В тази сума към 31.12.2024г. са включени 7345 лева, които следва да се 

преведат на ВАдС през 2025г. за дължим за 2025г. членски внос и 5500 

лв., представляващи целево отпусната от ВАдС помощ за заплащане 

изработването на „История на адвокатурата в Бургас и региона“, или 

собствените парични средства на АК-Бургас към 01.01.2025г. са в размер 

695839,65 (шестстотин деветдесет и пет хиляди осемстотин тридесет и 

девет лева и 65 ст.) лева. Т.е. нарастването на собствените средства  на 

Адвокатска колегия-Бургас за календарната 2024г. е със 127182,96 (сто 

двадесет и седем хиляди сто осемдесет и два лева и 96 ст.) лева. 
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За улеснение на членовете на Адвокатска колегия-Бургас, представяме за пореден 

път информация за паричните наличности към 01.01.2019г., съответно към 

21.02.2019г. (встъпването в длъжност на Адвокатския съвет):  

 

1. Налични парични средства към 01.01.2019г. по банковите сметки на 

Адвокатска колегия – Бургас: 

1.1. Разплащателна сметка в „Банка ДСК“ ЕАД – 61241,49 лв.; 

1.2. Разплащателна сметка в „Юробанк България“ АД – 6581,95; 

1.3. Депозитна сметка в „Българо-Американска кредитна банка“ АД – 54503,87 

евро (106600,30 лв.). 

 

Общият размер на паричните средства по банковите сметки на 

Адвокатска колегия-Бургас към 01.01.2019г. е бил в размер на 67823,44 

лева и 54503,87 евро (106600,30 лева при курс 1.95583 лв./1 евро), или 

общо 174423,74 лева. 

 

2. Налични парични средства към 21.02.2019г.* по банковите сметки и касата на 

Адвокатска колегия – Бургас:  

2.1. Каса – 149,11 лева; 

2.2. Разплащателна сметка в „Банка ДСК“ ЕАД – 62596.96 лева. 

2.3. Разплащателна сметка в „Юробанк България“ АД, – 6557.95 лева;  

2.4. Депозитна сметка в „Българо-Американска кредитна банка“ АД – 54503.87 

евро (106600,30 лева). 
* 21.02.2019г. е датата на встъпване на настоящият Адвокатски съвет в длъжност. 

Общият размер на паричните средства на Адвокатска колегия-

Бургас към 21.02.2019г. е бил в размер на 69304,02 лева и 54503,87 евро 

(106600,30 лева при курс 1.95583 лв./1 евро), или 175904,32 лева. 

 

Или увеличението на собствените парични средства на 

Адвокатска колегия-Бургас за периода 21.02.2019г. до 31.12.2024г. е с 

519935,33 лева. А ако прибавим и сумата от 54962 лева, дължима от 

НБПП за ІV-то тримесечие на 2024г., то към настоящия момент 

увеличението е с 594897,33 лева! 

 

Това, уважаеми колеги, показва нарастването на паричните средства на 

АК-Бургас за период от 6 (шест) години. Логичният въпрос след горната статистика 

е: къде са нашите средства за периода 2007 – 2019г.? Тъй като до момента 

смислен отговор на този въпрос не сме получили от предните ръководства на 

адвокатската колегия, в лицето на колегите Христо Спиров и Христофор Кондев, 

се надяваме да го получим най-накрая от разследващите органи. 
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Фактите недвусмислено сочат, че констатираната при 

встъпването на настоящия адвокатски съвет в длъжност огромна липса 

на парични средства на адвокатската колегия, не се дължи на 

мултиплицирана с години „счетоводна грешка“, а на други, субективни 

причини! 

 

VІІІ. Отчетно-изборно събрание на адвокатите от страната. 

 

На 24 и 25.02.2024г. в София се проведе отчетно-изборното събрание на 

адвокатите от страната. Съгласно нормата на представителство по действащия 

Закон за адвокатурата – 1 делегат на 40 вписани адвокати, БАК беше представена 

от 17 адвокати. По традиция, представителите на Адвокатска колегия Бургас 

направиха пред ОСАС полезни предложения за дейността на ВАдвС и не спестиха 

критиката си към действията и бездействията на висшия орган на адвокатурата. 

На предстоящото ОСАС през 2025г., БАК също ще бъде представена от 17 

адвокати, които ще се изберат съгласно предвиденото в т.6 от дневния ред на 

събранието на БАК. 

 

ІХ. Правна помощ и определяне на особени представители. 

Адвокатски възнаграждения по Наредба 1/2024г. след постановяване на 

Решението по дело С-438/22 на СЕС.  

 

1. Правна помощ и особени представители. 

 

- брой на вписаните в НРПП адвокати към 31.12.2024г. – 367  (при 364 

към 31.12.2023г., 365 към 31.12.2022г., 365 към 31.12.2021г., 369 към 31.12.2020г. 

и 389 към 31.12.2019г.); 

- брой на служебните защити към 31.12.2024г. – 2622 броя (при 2581 към 

31.12.2023г., 2610 към 31.12.2022г., 2517 към 31.12.2021г., 2161 към 31.12.2020г. 

и 2257 към 31.12.2019г.), от които 2002 броя по ЗПП и 620 особени 

представителства; 

- брой обработени и изпратени до НБПП отчети за 2024г. – 1743 броя 

(при 1777 за 2023г., 1622 за 2022г., 1568 за 2021г., 1393 за 2020г. и 1406 за 2019г.); 

- брой на дежурните адвокати – 137; 

- преведени суми от НБПП през 2024г. 122848лв., от които за 4-то 

тримесечие на 2023г. 45910лв., за 1-во тримесечие на 2024г. 31672, за 2-ро 

тримесечие на 2024г. 21672лв., за 3-то тримесечие на 2024 г. 26406 лв. Сумата, 

дължима за 4-то тримесечие на 2024г. е 54962 лева и ще бъде преведена в 

началото на настоящата година.  

Обезпечаването на нормални условия за администрирането на правната 

помощ беше една от основните дейности на настоящия АС и служителите в офиса 

на БАК и през 2024г. През 2019г. с встъпването на настоящият АС, беше изработен 
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нов програмен продукт, за нуждите на правната помощ. Основната идея, заложена 

при изработването на продукта беше за по-справедливо разпределение на 

служебните защити (по ЗПП) и особените представителства между членовете на 

АК-Бургас. В тази връзка с решение № 164 от 18.07.2019г. бяха приети Правила 

на Адвокатски съвет-Бургас за определяне на адвокати за осъществяване на 

правна помощ и особени представителства по ЗПП, ГПК и НПК. В Правилата са 

заложени ограничения в броя на поетите защити по ЗПП, в броя на приетите 

особени представителства, в размера на получените възнаграждения като особен 

представител и т.н. Съгласно Правилата, за служебни защитници и особени 

представители се определят само адвокати, изпълнили задължението си по чл.49, 

ал.1 от Закона за адвокатурата за месеца, предхождащ искането за определяне на 

служебен защитник или особен представител. Съответно в списъка на дежурните 

адвокати се включват само такива, които са изрядни към касата на АК-Бургас. 

Програмният продукт позволява извършването на справки, вкл. и онлайн по име 

на адвоката, назначения за определена дата и за определен период, по номер на 

преписка и др. През изтеклата 2024г. АС не е образувал дисциплинарни 

производства срещу колеги, приели и осъществили правна помощ в нарушение на 

закона и приетите от АС правила, което показва, че всички се отнасят с 

необходимата отговорност към задълженията си. 

Обработването на документите във връзка с правната помощ се извършва 

почти изцяло с помощта на Единната електронна информационна система на 

Националното бюро по правна помощ. Въведена е електронната размяна на 

документите, свързани с правната помощ между АК-Бургас и адвокатите, 

определени за служебни защитници и особени представители. Все още са единици 

колегите, които подават отчетите си по ЗПП по електронен път. Желанието на АС-

Бургас е размяната на документи на хартиен носител да бъде сведена до минимум.  

В резултат на полаганите усилия, се констатира разпределението на 

приетите защити между повече адвокати, което показва, че линията на действие 

на АС по този въпрос е правилна, като се надяваме и новият адвокатски съвет да 

продължи следването й. 

Все още са често явление отчети, които не са придружени с изискваните 

от НБПП документи, което налага връщането им на колегите за доокомплектоване.  

Особените представители се определят от специално създадения за тази 

цел програмен продукт на случаен принцип. Независимо, че такова задължение за 

АС не съществува, се стремим да разпределяме максимално справедливо в 

рамките на възможното, служебните защити и особените представителства, като 

това става на случаен принцип. Тук обаче трябва да отбележим, че случайното 

разпределение, не винаги е тъждествено със справедливото разпределение.  

Постоянна практика на АС-Бургас е да се връщат искания на съдии и ЧСИ, 

които не са определили възнаграждението на особените представители, 

определили са го под минимума, или не са представили доказателства за 

внасянето му от ищците/взискателите по делата. Възникващите инцидентно 
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проблеми по конкретни назначавания на особени представители, решаваме в 

преки разговори със съответния магистрат или ЧСИ. В тази връзка бихме искали 

да напомним на колегите, че определеното първоначално възнаграждение на 

особения представител представлява депозит, а не окончателно такова. Преди 

приключване на устните състезания в съответната съдебна инстанция, особените 

представители имат възможност да поискат увеличаване на възнаграждението с 

оглед фактическата и правна сложност на делото и предвидените в Наредба 

№1/2004г. на ВАдС размери на адвокатските възнаграждения, като произнасянето 

на съда по това искане подлежи на инстанционен контрол. 

2. Поради огромната му значимост за адвокатурата, не можем да не 

отделим внимание в настоящия отчет на Решението по дело С-438/22 на СЕС „Ем 

акаунт БГ“ ЕООД. Делото бе образувано след преюдициално запитване на 

Софийския районен съд, с искане съда в Люксембург да разтълкува в светлината 

на чл. 101 ДФЕС, дали националният съд е обвързан от минималните адвокатски 

възнаграждения при присъждането на разноски по делото, съгласно разпоредбата 

на чл. 78 от ГПК. В цитираното решение СЕС прие: 

1) Член 101, параграф 1 ДФЕС във връзка с член 4, параграф 3 ДЕС трябва 

да се тълкува в смисъл, че ако установи, че наредба, която определя минималните 

размери на адвокатските възнаграждения и на която е придаден задължителен 

характер с национална правна уредба, противоречи на посочения член 101, 

параграф 1, националният съд е длъжен да откаже да приложи тази национална 

правна уредба по отношение на страната, осъдена да заплати съдебните разноски 

за адвокатско възнаграждение, включително когато тази страна не е подписала 

никакъв договор за адвокатски услуги и адвокатско възнаграждение. 

2) Член 101, параграф 1 ДФЕС във връзка с член 4, параграф 3 ДЕС трябва 

да се тълкува в смисъл, че национална правна уредба, съгласно която, от една 

страна, адвокатът и неговият клиент не могат да договорят възнаграждение в 

размер по-нисък от минималния, определен с наредба, приета от съсловна 

организация на адвокатите като Висшия адвокатски съвет, и от друга страна, съдът 

няма право да присъди разноски за възнаграждение в размер по-нисък от 

минималния, трябва да се счита за ограничение на конкуренцията „с оглед на 

целта“ по смисъла на тази разпоредба. При наличието на такова ограничение не 

е възможно позоваване на легитимните цели, които се твърди, че посочената 

национална правна уредба преследва, за да не се приложи към разглежданото 

поведение установената в член 101, параграф 1 ДФЕС забрана на ограничаващите 

конкуренцията споразумения и практики. 

3) Член 101, параграф 2 ДФЕС във връзка с член 4, параграф 3 ДЕС трябва 

да се тълкува в смисъл, че ако установи, че наредба, която определя минималните 

размери на адвокатските възнаграждения и на която е придаден задължителен 

характер с национална правна уредба, нарушава забраната по член 101, параграф 

1 ДФЕС, националният съд е длъжен да откаже да приложи тази национална 
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правна уредба, включително когато предвидените в тази наредба минимални 

размери отразяват реалните пазарни цени на адвокатските услуги. 

Решението по дело С-438/22 касае българската национална правна 

уредба относно минималните възнаграждения на адвокатите. Това решение, 

обаче, има значение не само за възнаграждението на адвокатите, което по 

правило се договаря с клиента, а най-вече засяга правото на гражданите и 

юридическите лица да получат от ответната страна направените от тях разноски 

за правна защита, когато акта на съда е в тяхна полза. 

 

Отчитайки значимостта на решението на СЕС, в периода 30.05.2024г. – 

02.06.2024г. в гр.Бургас се проведе пролетната национална конференция на 

българската адвокатура на тема „Отговорността за разноски за адвокатско 

възнаграждение в светлината на Решението по дело С-438/22 на СЕС. Необходими 

промени.“  

В конференцията участваха председателите и секретарите на 

адвокатските съвети на всички колегии в страната и членовете на ВАдС, ВКС и 

ВДС. Цялата логистика и организацията на конференцията беше извършена от 

Адвокатски съвет Бургас. Работната част на конференцията беше обособена в два 

панела: 

Първи панел – Отговорността за разноски за адвокатско възнаграждение 

в гражданския и административния процес. Проблеми в практиката при 

присъждане на адвокатско възнаграждение като част от разноските по делото, 

произтичащи от Решението по дело С-438/22 на СЕС. 

Модератор: доц. Иван Стойнев 

Участници:  

1) доц. Иван Стойнев – Правни последици от Решението по дело С-438/22 

на СЕС (обща постановка на въпроса); 

2) адв. Красимира Иванова – Правни последици от Решението по дело С-

438/22 на СЕС в практиката по граждански и търговски дела; 

3) адв. Илонка Райчинова - Правни последици от Решението по дело С-

438/22 на СЕС в практиката на административните съдилища; 

4) адв. Стефан Марчев – Проблеми в работата на адвокатските съвети, 

породени от Решението по дело С-438/22 на СЕС.  

Втори панел - Необходими промени в нормативната уредба –  

Модератор: адв. Валя Гигова 

Участници: 

1) адв. Ели Христова – Добри европейски практики по въпросите за 

присъждане на адвокатско възнаграждение; 

2) доц. Иван Стойнев – Необходимите нормативни промени; 

3) адв. Валя Гигова – Възможните нормативни разрешения относно 

определяне на адвокатското възнаграждение и присъждането му като част от 

отговорността за разноски. 
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Докладчиците поднесоха систематизирана информация за съдебната 

практика у нас по въпроса с разноските за адвокатско възнаграждение по 

граждански, търговски и административни дела, след постановяването на 

решението на СЕС. Представено беше изследване  за начина, по който е уредено 

обезщетяването на съдебните разноски в страните от ЕС, като се направи анализ 

на добрите и лошите страни на всяка от правните уредби. Споделени бяха 

трудностите и проблемите пред адвокатските съвети, произтичащи от решението 

на СЕС и се обсъдиха бъдещи общи практики на Съветите в тази насока.  

Основно място в изложенията на докладчиците беше отделено на лошия 

прочит, който част от съдилищата правят на мотивите и диспозитива на решението 

на СЕС. Подчерта се, че в никоя част от решението не се прогласява нищожността 

на Наредба №1/2004г. на ВАдС за МРАВ, както неправилно се приема от някои 

съдебни състави. След изнасянето на докладите на участниците, се проведе 

дискусия, по време на която колегите от страната споделиха последната съдебна 

практика в съдебните им райони и начините, по които търсят изход от създалата 

се ситуация.  

Обсъдиха се възможните варианти за краткосрочно и трайно намиране на 

решение за справедливо обезщетяване на разноските в процеса, част от които са 

разноските за адвокатско възнаграждение. Набелязани бяха конкретни действия, 

които Висшият адвокатски съвет следва да предприеме за излизане от създалата 

се след решението на СЕС ситуация. 

Всички участници в конференцията изказаха на Адвокатска колегия 

гр.Бургас и в частност на Адвокатски съвет Бургас, благодарността си от отличната 

организация на конференцията и топлото посрещане. Председателят на ВАдС 

Ивайло Дерменджиев връчи на АК Бургас почетния плакет на ВАдС. 

Благодаря на всички колеги от Адвокатски съвет Бургас, за активното им 

участие и екипната работа при организирането и провеждането на 

конференцията! 

Като резултат от взетите на Националната конференция решения и 

набелязаните пътища за излизане от неблагоприятната ситуация, създадена след 

решението на СЕС беше изготвен Законопроект за изменение и допълнение на 

Закона за адвокатурата. Той беше внесен в 50-тото Народно събрание със 

сигнатура 50-454-01-53 от 30.07.2024 г. и разпределен за разглеждане в 

Комисията за конституционни и правни въпроси. Законопроектът беше насочен 

към преодоляване последиците от Решение от 25 януари 2024 г. по дело C-

438/2022 г. на Съда на Европейския съюз (Решението на СЕС) и формираната от 

края на м. януари 2024 г. до момента крайно непредвидима и противоречива 

национална съдебна практика по въпросите, свързани с отговорността за съдебни 

разноски за адвокатско възнаграждение.  

В тази връзка на 01.08.2024г. Адвокатски съвет-Бургас изпрати подробно 

и аргументирано становище до Председателя на 50-тото НС и до Комисията по 

конституционни и правни въпроси. В същото изразихме мнението си, че 
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приемането на предвижданите със Законопроекта промени ще разреши 

проблемите, които постави пред българската съдебна система решението на СЕС 

от 25.01.2024 г. по Дело С-438/2022 г. и ще направи предвидима отговорността за 

разноски на всеки участник в съдебни производства, което реално ще гарантира 

правото на достъп до съд, неотменима част от който е правото на всеки гражданин 

свободно да избере адвокат, от когото да бъде надлежно защитаван и 

представляван. Със становището изразихме и готовността си да участваме в 

предстоящите обсъждания на законопроекта във водещата парламентарна 

Комисия по конституционни и правни въпроси, като в хода на обсъжданията да 

изложим и допълнителни аргументи по разпоредбите, включени в предметния 

обхват на законопроекта. Становища изпратиха и всички останали адвокатски 

колегии в страната.  

След получаване на подкрепа в Комисията по конституционни и правни 

въпроси, на 11.09.2024г. законопроектът влезе в Пленарна зала, където беше 

приет почти в неговата цялост. Известна ви е развилата се ситуация след това, 

наложеното от Президента на Република България вето и връщането на Закона за 

изменение и допълнение на Закона за адвокатурата за ново разглеждане в 

Народното събрание. Това наложи в спешен порядък подготвянето на ново 

становище, подкрепено от всички 27 адвокатски колегии в страната. В 

изпратеното до 50-тото Народно събрание становище, изложихме аргументите си 

против мотивите, съдържащи се във Ветото на Президента на Република България, 

като призовахме народните представители да приемат по реда на чл. 101, ал. 2 от 

Конституцията върнатия от Президента на Република България Закон за 

изменение и допълнение на закона за адвокатурата, приет на 11.09.2024 г. от 50-

тото Народно събрание, с което да преодолеят наложеното неоснователно вето. 

Поради недостатъчното парламентарно време и липсата на кворум в Пленарна 

зала, на практика не се стигна до прегласуване на законопроекта, с което беше 

изгубена и възможността за решаване на проблема с адвокатските 

възнаграждения по предложения от нас начин и в полза най-вече на клиентите 

ни. 

3. С Решение №367/26.09.2024г. по протокол №29 от заседание на 

Адвокатски съвет – Бургас беше създаден Регионален център за консултиране към 

АК-Бургас и приет правилник за дейността му. Адвокатският съвет изработи и 

одобри образци на заявления и документи във връзка с работата на РЦК, които са 

на разположение в откритата част на сайта на АК-Бургас. Центърът ще подпомогне 

нуждаещите се от правна помощ граждани (най-вече жертвите на домашно 

насилие), ще съкрати времето за реално получаване на компетентна и адекватна 

правна помощ, а ще увеличи и възможностите за приходи на ангажираните в 

центъра адвокати. Първоначално РЦК ще се помещава в офиса на Адвокатска 

колегия-Бургас, където ще бъдат давани нужните правни консултации. За тази цел 

беше закупена и инсталирана компютърна конфигурация, свързана с регистъра на 
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Националното бюро за правна помощ, чрез която ще се подават исканията за 

допускане на правна помощ и нейното отчитане в реално време. 

4. Във връзка с горното и поетите към обществеността на гр.Бургас, 

Общински съвет-Бургас и лично към кмета на гр.Бургас ангажименти, на 

05.12.2024г. между председателя на Адвокатски съвет-Бургас и Обществения 

посредник на Община Бургас беше подписано Споразумение за сътрудничество. С 

него двете страни, запазвайки своята организационна, функционална и 

юридическа независимост, водени от принципите за законност, справедливост, 

хуманност и солидарност в работата си,  изразиха съгласие, в условия на 

равноправно партньорство и в сътрудничество да осъществят съвместни дейности  

в защита на правата и свободите на гражданите според Конституцията и законите 

на страната. Страните поеха задължение да обединят усилията си и да си 

сътрудничат при оказване на безвъзмездна правна помощ в обхвата и при 

условията на Закона за правната помощ на лица, от уязвими социални групи, 

администриране на правната помощ, предоставяна на лица, пострадали от 

домашно насилие, както и да оказват помощ за повишаване на правната култура 

на гражданите на Община Бургас. За осъществяване на посочените дейности 

страните ще участват в инициирани от и между тях срещи с граждани, семинари и 

други съвместни мероприятия. 

 

Х. Членски внос. 

 

През изминалата 2024г. членовете на адвокатския съвет и служителите 

на колегията продължиха да полагат значителни усилия за събиране на 

неплатения членски внос както към БАК, така и към ВАдС. Намираме това за 

резонно не само с оглед на финансовото състояние, в което заварихме колегията 

при встъпването си, но и с оглед задължението си по закон за опазване, 

съхраняване и разходване на имуществото на адвокатската колегия. Едва ли някой 

от вас има съмнение, че липсата на средства в колегията, ще затрудни 

осъществяването на нормалната й дейност. Адвокатурата освен свободна и 

самоуправляваща се е и самоиздържаща и самофинансираща се. Основните ни 

приходи се формират от ежемесечните членски вноски на членовете на колегията. 

Вноските в АК-Бургас са най-ниските в страната, а неплащането им дори и в този 

размер, меко казано буди недоумение. Перманентна е дейността по изпращането 

на покани до неиздължилите се колеги за доброволно плащане на членския внос. 

Не мога да не споделя със задоволство и благодарност, че много от колегите 

внасяха предварително дължимите за годината вноски, като по този начин 

демонстрираха съпричастността си с усилията на адвокатския съвет. Разбира се, 

отчитаме и значително намалелият обем от работа, което е обективна причина за 

забавянето в плащането на членския внос при някои колеги.  

И през 2024г. се наблюдаваше проблем при събирането на членския внос 

за ВАдС, макар и в по-малки размери от предходни години. Както ви е известно с 
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решение №481/12.01.2018г. Висшият адвокатски съвет повиши размера на 

членския внос от 10 на 20 лева, считано от 01.04.2018г. Това решение е взето от 

компетентен орган в кръга на правомощията му, не подлежи на обжалване и е 

влязло в сила. Въпреки това, Общото събрание на АК-Бургас още през 2018г. и 

2019г. взе решения, с които препоръча на членовете си да плащат стария размер 

на членския внос. В тази връзка настоящият адвокатски съвет беше поставен в 

„деликатна“ ситуация като от една страна стоят законовите му задължения да 

следи за изпълнението на задължението на адвокатите по чл.49, ал.1 от ЗА, за 

заплащане на дължимите към БАК и ВАдС вноски и да изпълнява задължителните 

за него на основание чл.122, ал.2 от ЗА решения на ВАдС, а от друга страна стоят 

двете решения на Общото събрание на БАК за неплащане на новия размер на 

членския внос. Поставен между посочените две алтернативи, адвокатският съвет 

взе единствено правилното от законова гледна точка решение, да изпълнява 

задълженията, вменени му от Закона за адвокатурата, вместо да прави 

емоционален, но лош прочит на закона. Тълкуването на разпоредбите на ЗА, води 

до извода, че не е в правомощията на Общото събрание на която и да било 

адвокатска колегия, да определя размера на месечната членска вноска, дължима 

за ВАдС, или да решава същият да не бъде плащан. Следва да отбележим, че 

понастоящем огромният брой от членовете на колегията заплащат месечен 

членски внос за ВАдС в размер на 20 лева, поради което и старите задължения 

към ВАдС, са значително намалени.  

Разбира се, адвокатският съвет не може да не отчете, че причина за 

неплащането в определени случаи е лошото финансово състояние на някои от 

колегите, като в тези случаи се стараем да проявим разбиране и даваме отсрочка. 

Но в по-голямата си част неплатените задължения към АК-Бургас са свързани по-

скоро с нежелание, отколкото с невъзможност за плащане. 

Изложеното онагледяваме със справка за задълженията на членовете на 

АК-Бургас към ВАдвС към 31.12.2019г., към 31.12.2020г., към 31.12.2021г., към 

31.12.2022г., към 31.12.2023г. и към 31.12.2024г., от която ясно се вижда 

резултатът от положените от нас усилия за намаляване на задълженията ни. 

 

Задължения към ВАдвС 

Година 2023 2022 2021 2020 2019 2018 2017 2016 

Към 31.12.2024 3437.00 3946.00 5677.00 2827.60 14803.90 18720.68 0.00 745.00 

Към 31.12.2023 0 4186.00 5797.00 2827.60 14803.90 18720.68 0.00 745.00 

Към 31.12.2022 0 10333.00 6135.00 2986.60 14803.90 18720.68 0.00 745.00 

Към 31.12.2021 0 0 13668.00 3186.60 14843.90 18720.68 0.00 745.00 

Към 31.12.2020 0 0 0.00 15720.60 16563.90 19770.68 0.00 745.00 

Към 31.12.2019 0 0 0.00 0.00 37989.40 28074.74 0.00 1078.00 
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От анализа на горните данни е видно, че задължения към ВАдвС са 

намалели за 2022г. с 7699 лева, за 2021г. с 240 лева и за 2020г. със 120 лева.  

Задълженията към ВАдвС за 2024г. към 31.12.2024г. са в размер на 9270 

лв. 

 

В предходните отчети за дейността на адвокатския съвет изложихме 

подробна информация във връзка с подадената от АС Бургас и колегите Венелина 

Фотева, Елена  Даскалова-Радева, Мариана Трифонова, Татяна Иванова, Елена 

Топузанова, Георги Стоянов, Пламен Киров и Сава Каров жалба срещу решение 

№3133/11.12.2020г. на Висшия адвокатски съвет, с което е прието, че „ежегодната 

заверка на адвокатската карта, по смисъла на чл.9, ал.5 от Закона за адвокатурата, 

се извършва чрез полагане на стикер за съответната година. Стикерът се издава 

и предоставя на всяка адвокатска колегия от Висшия адвокатски съвет, съобразно 

броя на членовете й, които са изпълнили задълженията си по чл.49, ал.1 от ЗА, 

към Висшия адвокатски съвет.“ С решение от 07.06.2023г. по адм.д.№6839/2022г. 

Върховният административен съд прогласи нищожността на решение 

№3133/11.12.2020г. на Висшия адвокатски съвет. Решението на ВАС тричленен 

състав беше обжалвано от Висшия адвокатски съвет пред 5-чл.състав, а 

образуваното адм.д.№ 8301/2023г. беше насрочено за 07.03.2024г. С решение 

№9113/23.07.2024г. ВАС прие, че оспореното решение на Висшия адвокатски 

съвет не е подзаконов нормативен акт, поради което оспорването му е 

недопустимо по реда на чл. 185 и сл. АПК. Съответно решението на 

първоинстанционния съд беше прието за недопустимо, като постановено по 

недопустимо оспорване, обезсилено на основание чл. 221, ал. 3 АПК, а делото 

прекратено. Независимо от този резултат, считам, че действията на адвокатския 

съвет и на колегите жалбоподатели бяха принципно правилни и успяхме да 

покажем, че сме готови да защитаваме правата си всякога, когато ВАдС приеме 

неправилни решения, които ги нарушават. 

В хода на съдебното производство, всички жалбоподатели бяха 

представлявани от адв.Венелина Фотева, за чийто професионализъм и положени 

усилия изказваме искрени благодарности. 

 

ХІ. Контакти с ръководствата на съдилищата и други институции. 

 

През изминалата година адвокатският съвет разгледа и всички постъпили 

сигнали от членове на колегията за неуредици в дейността на съдилищата и 

административни органи и учреждения, създаващи затруднения за нормалното 

упражняване на адвокатската дейност и оказа съдействие в случаите, когато това 

беше възможно. 

По повод постъпил от адвокат Георги Янев сигнал за недопустимо грубо 

отношение спрямо него от служители на Второ РУ на МВР, извършихме проверка 

по сигнала и незабавно изпратихме писма с искане за пълна проверка на 
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изложеното в сигнала и ангажиране на отговорността на виновните длъжностни 

лица. Към момента сме уведомени от началника на ІІ РУ – Бургас, че назначената 

от него проверка в районното управление е приключила и материалите от нея са 

изпратени в Районна прокуратура – Бургас. 

Тук следва да изнесем информация за развилата се във връзка с 

измененията и допълненията на Закона за медиацията (ЗМ) полемика между 

Адвокатски съвет-Бургас и Висшият съдебен съвет и Окръжен съд-Бургас от друга 

страна. Предполагам знаете, че в Дв бр.11/02.02.2023г. бяха обнародвани 

значителни изменения на ЗМ, които влязоха в сила на 01.07.2024г. 

С решение по Протокол № 14/26.03.2024 г. на Съдийската колегия на ВСС, 

изпълняваща функциите на Висш съдебен съвет съгласно § 23, ал. 2 от ПЗР на ЗИД 

на КРБ, на основание чл.7, ал. 1 от Наредба №10/30.10.2023 г. на ВСС за подбора, 

статута и дейността на медиаторите в съдебните центрове по медиация (в сила от 

01.07.2024 г.), бяха открити 28 процедури по извършване на подбор на медиатори 

в съдебните центрове по медиация, като се определи и броя на съдебните 

медиатори към всеки един от окръжните съдилища. В тази връзка с писмо от 

27.03.2024г. на ВСС, подписано от Даниела Марчева – член на ВСС и ръководител 

на реформата ни беше „даден“ двуседмичен срок, в който да определим и им 

представим адвокат за участие в комисията по подбор на медиатори към Бургаски 

окръжен съд. Писмото беше подкрепено с няколко телефонни обаждания, 

излизащи от добрия и колегиален тон и граничещи с откровено изнудване от типа: 

ако не определите адвокат, ще преосмислим политиката си по присъждане на 

адвокатски възнаграждения, в т.ч. и на особените представители. 

Със Заповед № 416/29.03.2024 г., издадена от Председателя на Окръжен 

съд Бургас, на основание чл.7, ал. 1-5 от Наредба № 10/30.10.2023 г. (в сила от 

01.07.2024 г.), изменена със Заповед №436/03.04.2024г., бяха определени срокове 

за подаване на заявления за участие в процедурата по подбор (26.04.2024 г.), като 

се определиха и датите, на които да се проведе допълнителният подбор на 

кандидатите чрез писмен тест (10.05.2024 г.) и устно събеседване (21.05. – 

31.05.2024 г.), както и другите условия за извършването на подбор на медиатори 

към съдебния център при Окръжен съд Бургас.  

Тъй като принципното ни становище беше в посока, че всяка процедура, 

основана на невлезли в законна сила разпоредби е незаконосъобразна и вместо 

да даде старт на реформата в медиацията, ще забави същата и ще се отрази 

негативно на всички, кандидатстващи за медиатори колеги, с писмо 

изх.№423/29.04.2024г., адресирано до Висшия съдебен съвет и до Окръжен съд-

Бургас, изложихме аргументираното си становище в следния смисъл: 

„Разпоредбите на цялата Глава VІ от Закона за медиацията („Медиация 

по висящи съдебни дела“), включително разпоредбата на чл. 25 ЗМ, която 

делегира компетентност на ВСС да определи с подзаконов акт правилата за 

подбора, статута и дейността на медиаторите към съдебните центрове по 

медиация, както и приетата въз основа на нея Наредба № 10/30.10.2023 г. на ВСС 
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за подбора, статута и дейността на медиаторите в съдебните центрове за 

медиация, влизат в сила от 01.07.2024 г.  

За нас е извън съмнение, че преди 01.07.2024 г. не съществува 

нормативно основание за откриване и провеждане на процедурите за подбор на  

медиатори по чл.7 и сл. от Наредбата, включително за конституиране на комисии 

по чл. 9 от Наредба №10/30.10.2023 г. Действието на цялата Наредба № 

10/30.10.2023 г. (включително разпоредбите на Глава втора, Раздел I, Подбор на 

медиаторите – чл.5 – чл.12), е отложено във времето до 01.07.2024 г., поради 

което законосъобразното откриване на процедурите може да се осъществи най-

рано на 01.07.2024 г. и да се проведе изцяло след 01.07.2024 г.  

Освен това, Ви е известно, че с определение по конституционно дело 

№11/2024г., Конституционният съд на РБ допусна по същество искането на Висшия 

адвокатски съвет за установяване на противоконституционност на чл.19, чл.20, 

чл.21, чл.22, чл.23, чл.24, ал.1 и чл.25 от Закона за медиацията, съответно на 

чл.78а, чл.140а, чл.140б, чл.267, ал.3, чл.314а, чл.341а и чл.374а от ГПК. 

Поради това, у нас буди недоумение стартирането на процедурата с 

позоваване на текстове от нормативни актове, които към настоящия момент не са 

част от действащото право в страната и чиято противоконституционност предстои 

да бъде преценена от Конституционния съд. Подобни действия инициирани, 

извършени и наложени от орган, изпълняващ функциите на Висш съдебен съвет, 

призван да представлява съдебната власт и да осигурява и отстоява 

независимостта й, са изключително притеснителни.  

Според нас е изключително важно провеждането на законосъобразна, не 

само бърза процедура, за нас е от съществено значение не просто стартирането 

на процедура на всяка цена, а провеждането на процедура, която ще изпълни със 

смисъл реформата, свързана с въвеждането на съдебната медиация, няма да 

доведе до допълнителни усложнения и да застраши правата на гражданите.     

Адвокатски съвет Бургас счита, че не следва да легитимира процедури, 

започнали въз основан на нормативни актове, които към настоящия момент не са 

влезли в сила и които са в изпълнение на оспорен пред Конституционния съд 

закон.  В тази връзка споделяме сериозните си опасения, че започналите преди 

01.07.2024г. процедури по подбор на съдебни медиатори, са незаконосъобразни и 

компрометирани, съответно и съдебните производства с участие на подбрани 

преди 01.07.2024 г. медиатори (респ. подбрани в процедури, открити преди 

01.07.2024 г.), също ще протекат при наличие на съществен порок и могат да 

породят непредвидими към момента процесуални усложнения с последици върху 

правата на огромен брой страни по дела, като цялата отговорност за това ще бъде 

на Съдийската колегия на ВСС.“ 

Независимо от това, както ви е известно, процедурата по подбор на 

медиатори в Окръжен съд Бургас започна с цялата упоритост, която 

„безпогрешните“ членове на ВСС и магистрати могат да проявят. На писмения 

конкурс и на устното събеседване се явиха значителен брой кандидати, 



 

 

 

29 

болшинството от които бяха колеги адвокати. Междувременно обаче сезираният с 

искане за установяване на противоконституционност на чл.19, чл.20, чл.21, чл.22, 

чл.23, чл.24, ал.1 и чл.25 от Закона за медиацията, съответно на чл.78а, чл.140а, 

чл.140б, чл.267, ал.3, чл.314а, чл.341а и чл.374а от ГПК Конституционен съд със 

свое решение № 11 от 01.07.2024 г. на КС на РБ по к. д. № 11 / 2024 г. обяви за 

противоконституционни разпоредбите на чл. 19, чл. 20, чл. 21, чл. 22, чл. 23, чл. 

24, ал. 1 и чл. 25 от Закона за медиацията (обн., ДВ, бр. 110 от 17.12.2004 г.; изм. 

и доп., бр. 11 от 2023 г., в сила от 1.07.2024 г.; посл. изм. и доп., бр. 11 от 2.02.2023 

г., ЗМ) и на чл. 78а, чл. 140а, чл. 140б, чл. 267, ал. 3, чл. 314а, чл. 341а и чл. 374а 

от Гражданския процесуален кодекс (обн., ДВ, бр. 59 от 20.07.2007 г.; изм. и доп., 

бр. 11 от 2023 г., в сила от 1.07.2024 г., посл. изм. и доп., бр. 39 от 1.05.2024 г., 

ГПК). Т.е. с две думи, съдът възприе застъпената от нас, Висшият адвокатски съвет 

и адвокатските колегии в страната теза и доказа незаконосъобразността на всички 

провели се в страната 28 процедури по подбор на медиатори. 

    

ХІІ. Мероприятия 

 

През отчетната 2023г. Адвокатският съвет организира и проведе 

чествания на Деня на Конституцията – 16 април и Деня на българската 

адвокатура– 22 ноември, които преминаха при подчертан интерес от колегите. 

В края на месец март беше осъществен туристически преход в района на 

село Боженци, община Габрово, като преминатия кръгов маршрут беше с обща 

дължина от около 15 километра.  

През месец април бяха изкачени трите върха /т.нар. „три каи”/ в района 

на село Билка, община Руен.  

През месец май се осъществи вече станалия традиционен преход в 

Странджа до т.нар. Марков камък в района на село Долно Ябълково.  

През месец август направихме посещение на град Пешера и намиращите 

се в околностите му село Равногор и Бекови скали, като беше извършен преход 

дълбоко в Родопите до Фотинските водопади.  

В края на месец октомври беше осъществена и екскурзия до град 

Чанаккале на територията на съседна Турция с посещение на Троя. 

В изпълнение на поетите ангажименти и през изминалата 2024г. 

адвокатският съвет уведомяваше членовете на колегията за по-важните си 

решения, касаещи дейността ни, за събитията и мероприятията, организирани от 

АС, ВАдвС, НБПП и ЦОА „Кръстю Цончев“, както и за постъпилите във ВАдвС 

искания за даване на становища по различни дела пред КС, ВКС, ВАС, или пред 

МП по проекти за нормативни актове, в т.ч. и за измененията и допълненията на 

Закона за адвокатурата. Информацията се оповестява на интернет страницата на 

Адвокатска колегия – Бургас, във ФБ групата на колегията, както и чрез 

електронни писма до всеки отделен адвокат.  
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ХІІІ. Други действия на Адвокатски съвет-Бургас. 

 

В изпълнение на задълженията си да защитава професионалните права 

на членовете на Адвокатска колегия-Бургас и да изразява достойна 

професионална позиция по значими за обществото въпроси и през изминалата 

година Адвокатски съвет-Бургас извърши значителна дейност. 

1. Заедно с още 14 адвокатски колегии от страната, Адвокатски съвет-

Бургас изрази становището си във връзка с процедурата по избор на съдии в 

Конституционния съд на Република България от квотата на Народното събрание. 

В него изразихме несъгласието и силното си притеснение с начина на избиране на 

кандидатите и провелата се процедура, в т.ч. и чисто формалното спазване на 

законовите изисквания за заемане на длъжността, без отчитане на изключително 

важни за заемането на длъжността критерии. Заявихме, че кандидатурите за 

членове на Конституционният съд бяха внесени в последния ден от установения 

срок, без предварително обществено обсъждане, без експертен дебат, откритост 

и прозрачност и без мотиви за подбора им. В хода на процедурата бяха погазени 

основополагащи принципи на откритост, прозрачност, публичност и обоснованост, 

които съгласно чл.91б от Конституцията, Народното събрание следва да спазва 

при избора на членове на органи, които изцяло или частично се избират от него, 

за да гарантира тяхната независимост. Съгласно чл.147, ал.3 от Конституцията за 

съдии в Конституционния съд се избират юристи с високи професионални и 

нравствени качества, най-малко с петнадесетгодишен юридически стаж. 

Върховенството на закона не може да се постигне и гарантира с уронване на 

престижа на Конституционния съд, чрез попълването му със съдии, неотговарящи 

на големите изисквания, поставени от Конституцията. Огромното значение на 

Конституционния съд за демократичните процеси в правовата държава, изисква 

членовете му да бъдат отлични юристи с несъмнена ерудиция и доказани 

професионални и морални качества. Попълването на Конституционния съд с 

обществено и професионално неприемливи фигури, може да има изключително 

сериозни и трудно обратими последици. Позицията ни беше отразена и в местните 

и национални медии. 

2. Адвокатски съвет-Бургас изрази и становище във връзка с проекта на 

Постановление на Министерския съвет за изменение и допълнение на Наредбата 

за заплащане на правната помощ, приета с Постановление на МС №4 от 2006г. В 

становището изразихме несъгласието си с начина, по който се предлагаше да бъде 

уредено заплащането на правната помощ, както и виждането си, че не следва да 

се създава двоен стандарт при плащането на адвокатските услуги по НЗПП и по 

Наредба №1/2004г., тъй като трудът и усилията, които полагат адвокатите за 

защита на правата на доверителите и подзащитните си и в двата случая е един и 

същ и следва да се заплаща еднакво и достойно. 

3. Адвокатски съвет-Бургас заедно с останалите 26 адвокатски колегии в 

страната изрази аргументирано становище по повод възобновената процедура по 
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избор на главен прокурор на Република България. Заявихме, че задължение на 

адвокатурата е не само да защитава правата и законните интереси на всички 

граждани и юридически лица, но и всеки път, когато са поставени на изпитание 

устоите на демократичната държава, да реагира – за да бъде съхранена правовата 

държава. Със становището си призовахме действащия Висш съдебен съвет – да 

прекрати откритата процедура по избор както на главен прокурор, така и на 

председател на Върховния административен съд, до сформирането на нов Висш 

съдебен съвет, за да осигури възможност новоизбраният ВСС в рамките на своя 

мандат, да започне нова процедура и да направи легитимен избор на най-важните 

органи в съдебната система, като даде възможност за номинации на кандидати от 

всички органи с правомощия за това. Призоваваме единственият кандидат за 

главен прокурор – и.ф. главен прокурор Борислав Сарафов, да оттегли 

номинацията си и участието си в процедура, която е предрешена, лишена от 

легитимност и е на път окончателно да разруши институционалния авторитет на 

Прокуратурата на Република България, на съдебната система, а и на държавността 

като цяло. По повод горното и Денят на европейския адвокат – 25.10.2024г., 

призовахме всички колеги адвокати и гражданите да излязат на мирен протест на 

25.10.2024 г., от 12.30 ч., пред сградата на Съдебната палата в гр. София или пред 

съдебните палати в своя град, с което заедно да изразим несъгласието си с 

продължаващата нелегитимна процедура по избор на главен прокурор, с 

продължаващата конституционна, политическа и институционална криза, която 

руши устоите на демокрацията и правовата държава. Мирният протест в гр.Бургас 

се проведе пред сградата на Съдебната палата, като същият беше отразен и от 

местните и национални медии. 

4. На 08.11.2024г. Адвокатски съвет-Бургас, заедно с останалите 

адвокатски колегии в страната изрази публична позиция във връзка с интервю на 

Мария Филипова-председател на Комисията за защита на потребителите. В 

интервюто се заявява, че на потребителите вече не са им необходими адвокати, 

тъй КЗП е до тях и силата е на тяхна страна. Заявява се също, че без адвокати 

потребителите „си спестяват множество такси, защото дори служебните адвокати 

взимат минимално възнаграждение.“ В позицията си окачествихме за недопустимо 

председател на държавен орган да се изразява по подобен начин публично, тъй 

като представлява сериозно незачитане на труда на адвокатите, които в годините 

са се доказали, като достойни защитници на правата и свободите на българските 

граждани. Поради това призоваваме председателя на КЗП да поднесе публично 

извинение на всички български адвокати, имащи съществен принос за борбата с 

нелоялните търговски практики и неравноправните клаузи в потребителските 

договори. В противен случай очакваме оставката й. 

5. Адвокатски съвет-Бургас заедно с останалите адвокатски колегии в 

страната отправи публична декларации във връзка с извършения на 26.11.2024г. 

арест на адвокат Грациела Георгиева от АК Шумен по време на упражняване на 

служебните си задължения. В тази връзка заявихме, че намираме извършените 
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спрямо адвоката действия за недопустимо посегателство върху правовия ред в 

страната, което поставя под опасност върховенството на закона и нарушава 

основни принципи, върху които е изграден българският правов ред. Недопустимо  

е  задържането  на  адвокат  под  каквато  и  да  е  форма, при изпълнение на 

професионалната му дейност по защита правата и интересите на гражданите. 

Адвокатите  осъществяват  конституционно  гарантирано  право  на  защита  и  не 

защитават свои, а чужди права. Който и да било процес или процесуално-

следствено действие няма  как  да  е  гарантирано справедлив  без  участието  на  

адвокати, като защитници на обвинените от прокуратурата лица, защото само 

професионално подготвени и независими хора, каквито са адвокатите, могат да 

изградят и противопоставят защитна теза, съответстваща на фактите и правото. 

Упражняването на натиск или опити за сплашване на адвокати при изпълнение на 

професионалните им задължение не следва да бъдат толерирани под каквато и да 

е форма. Мястото на Българската адвокатура като защитник на правата и 

законните интереси на гражданите и юридическите лица е конституционно 

закрепена и безусловно същата е част от правораздавателната система в страната, 

както и един от гарантите за спазване на правовия ред. С декларацията осъдихме 

остро  действия  на  държавни  органи,  които  нарушават принципите на 

независимост и свобода при упражняване на професионалните задължения на  

всеки български  адвокат и настояхме за незабавна  проверка  по  случая,  търсене  

на отговорност от длъжностните лица, извършили и допуснали извършването на  

подобно действие  спрямо български адвокат, както в  системата на Министерство  

на вътрешните работи, така и в системата на Прокуратурата. 

6. В рамките на неформалния „Съвет на председателите“ на адвокатски 

колегии, ежедневно бяха дискутирани въпроси, свързани с организацията на 

адвокатските колегии и защитата на правата на членуващите в тях адвокати. 

 

Колеги, настоящият адвокатски съвет имаше нерадостната съдба да 

завари финансово опоскана адвокатска колегия, без каквато и да било отчетност 

и документация, дори и без единствения служител по трудово правоотношение. 

За да обезпечим нормалната работа на канцеларията се наложи всички членове 

на адвокатския съвет да даваме дежурства в офиса по график. По стечение на 

обстоятелствата се наложи да преминем и през ограниченията на усложнената за 

нас и клиентите ни обстановка в резултат на ковид-кризата. Наложи се в спешен 

порядък да реагираме на множество лоши управленски решения и вредни 

практики, изобилстващи в управлението на държавата през последните шест 

години. Смея да твърдя, че се справихме успешно с всички предизвикателства и 

излязохме от тях по-силни, по-уверени в обединените си сили, а колегията по-

стабилна и независима финансово. Без излишна скромност ще заявя, че 

очевидните резултати, които постигнахме, жертвайки лично и професионално 

време и поемайки множество негативи, ще останат като актив за цялата Бургаска 

адвокатска колегия. Затова на предстоящото отчетно-изборно Общо събрание ви 
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призовавам към мъдри и прагматични решения, за да може постигнатото до 

момента да бъде запазено и надградено в интерес на Адвокатска колегия-Бургас!  

 

Накрая искам да благодаря на всички основни и резервни членове на 

адвокатски съвет – Бургас, за дейността им през изтеклите години и за личната 

им ангажираност с решаването на проблемите, които заварихме в адвокатската 

колегия и които ежедневно възникваха в хода на работата ни.  

Благодаря и на административния секретар г-жа Златина Янева, на 

техническия сътрудник г-жа Калина Георгиева и на адвокат Пенка Славова, за 

положените усилия и отговорното им отношение към възложените им задачи, 

както и на г-н Петко Праматаров, обслужващ гардеробната в Окръжен съд-Бургас.  

Уважаеми колеги, бъдете здрави, упорити и всеотдайни при защитата на 

интересите на клиентите си! Отстоявайте както професионалните си права, така и 

тези на гражданското общество, в което Адвокатурата има свое особено място!  

 

Настоящият отчет за дейността на Адвокатски съвет-Бургас за 2024г., е 

утвърден с решение на АС по протокол №1 от 16.01.2025г. 

 

 

 

                                ПРЕДСЕДАТЕЛ НА АДВОКАТСКИ СЪВЕТ-БУРГАС: /п/ 

                                        АДВОКАТ ЮРИЙ БОШНАКОВ 


